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Ieri, noul subprefect al judeþului
Dolj,  Daniela Dobrin, a fost înves-
tit oficial în funcþie, depunând ju-
rãmântul. Evenimentul a avut loc
la sediul Prefecturii Dolj, în cadrul
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unei videoconferinþe susþinute de -
Marcel Vela, ministrul Afacerilor
Interne. În acelaºi timp, au depus
jurãmântul de subprefect reprezen-
tanþi din alte 16 judeþe, plus muni-

cipiul Bucureºti, singurul judeþ în
care au fost numiþi doi subprefecþi
fiind Timiº. La Dolj, se aºteaptã
nominalizarea celui de-al doilea
subprefect. (C. Pãtru)
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- Politicienii se laudã
cã sunt patrioþi, dar Po-
pescule, mulþi dintre ei
sunt patrihoþi.

OFF-uri de GABRIEL
BRATU-MIB

Avem o scenã politicã nu atât hetero-
clitã, lucru firesc în orice parlament de-
mocratic, cât de-a dreptul neclarã în in-
tenþii. Dacã preºedintele Klaus Iohannis
a câºtigat un al doilea mandat, destul de
uºor, asta nu înseamnã automat cã nu
trebuie sã þinã seama de configuraþia po-
liticã a actualului parlament, care ar mai
avea câteva luni pânã la finele mandatu-
lui. Aºa cum trebuie respectat votul de
la prezidenþiale, trebuie acceptat ºi votul
de la parlamentarele din 2016. Fãrã ac-
ceptarea acestor premize, nu se poate
vorbi de o adevãratã viaþã politicã, cir-
cumscrisã, cum ne place sã spunem,
valorilor europene. În Parlamentul ac-
tual, aºa cum aratã configuraþia lui, gu-
vernul minoritar PNL, instalat în urma
unei moþiuni de cenzurã, n-are viaþã
uºoarã, motiv pentru care forþeazã lu-
crurile, prin angajarea repetatã a rãspun-
derii, pe o serie de legi, ultima fiind ale-
gerea primarilor în douã tururi, dupã pro-
iectul legii bugetului de stat pe anul în
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curs, proiectul legii bugetului asigurãri-
lor sociale de stat pe anul 2020 ºi alte
încã patru legi, în total ºapte legi. ªi in-
tenþii mãrturisite, în acest sens, încã mai
sunt. Totul pentru a se ajunge... la anti-
cipate. Patentul este insolit de-a dreptul,
fiindcã n-a mai fost exersat. Într-o ast-
fel de situaþie paradoxalã, Parlamentul ca
organ reprezentativ suprem al poporu-
lui, sediul democraþiei, nu-ºi mai are ros-
tul, fiind suspendat pe termen nelimitat
de cãtre... Guvern. Eurodeputatul Rareº
Bogdan, principalul tenor al liberalilor, a
criticat joi PSD, acuzându-l cã „vrea
murdãrirea imaginii României pe plan
extern, dupã sesizarea Comisiei de la
Veneþia în privinþa proiectului de lege
privind alegerea primarilor în douã tu-
ruri”. Trecem peste antecedente, mai
exact peste ce au fãcut liberalii ºi usr-
iºtii când se aflau în opoziþie, dar nu asta
conteazã, ci faptul cã tot Rareº Bogdan
ne asigurã cã existã ºi un plan B pentru
a se ajunge al anticipate pe care nu este

abilitat sã îl dezvãluie. Sã înþelegem atunci
lucrurile astfel: pentru a se ajunge la de-
zideratul dorit, se forþeazã lucrurile, abe-
rant, prin angajãri repetate de rãspunde-
re pe legi importante. În desconsidera-
rea oricãrei norme democratice. Ceea ce
nu mai este deloc în regulã. Ultima lunã
în care se mai pot declanºa anticipatele
ar fi luna februarie. Fireºte liberalii con-
siderã cã se aflã „pe val”, în sondajele
de opinie ºi asta îi mânã în riscanta lup-
tã. Moþiunea de cenzurã intitulatã „Gu-
vernul Orban / PNL – privatizarea de-
mocraþiei româneºti”, semnatã de 208
parlamentari PSD ºi UDMR, pentru a
trece ar mai avea nevoie, în opinia pre-
ºedintelui interimar al social-democraþi-
lor, Marcel Ciolacu, de 5-6 voturi.
Schimbarea sistemului electoral în prag
de alegeri încalcã standardele europene,
mai ales cã adoptarea modificãrilor se
face în mod unilateral fãrã consultare ºi
dezbatere. Dupã depunerea moþiunii de
cenzurã urmeazã ca Birourile Permanente

reunite sã stabileascã calendarul dezba-
terii, aceasta fiind programatã la trei zile
de la data când a fost prezentatã în ºedin-
þa comunã a celor douã camere. În opo-
ziþie, liberalii promiteau un alt fel de a
guverna treburile þãrii. Ceea ce fac acum
este exact pe dos, fiindcã premierul Lu-
dovic Orban, de pildã, s-a arãtat „foc ºi
parã” pe Curtea Constituþionalã, decla-
rând cu emfazã: „aºa Curte, aºa deci-
zii”, dupã o decizie aproape în unanimi-
tate privind neconstituþionalitatea proiec-
tului de lege asumat de Guvern, prin care
se modificau acte normative în dome-
niul transportului de pasageri. Criticarea
Curþii Constituþionale de cãtre un prim-
ministru este un fapt neobiºnuit, chiar
pe malurile Dâmboviþei, nu în lumea ci-
vilizatã. Tot ceea ce se întâmplã, tot ceea
ce vedem, sunã neliniºtitor. Asistãm im-
pasibili la derapaje bizare de la normele
democratice, ceea ce este mai grav de-
cât orice altceva. Preþul ar putea sã fie
unul, destul de costisitor.

ISU „Oltenia” Dolj are, în acest
moment, un grad de încadrare a
personalului de aproape 95%,
media de vârstã fiind de 39 de
ani. Din totalul personalului an-
gajat, 92% este destinat structu-
rilor operative. În anul 2019, s-a
intervenit , cu promptitudine, în
salvarea de vieþi omeneºti , în
primul rând, ºi în ceea ce pri-
veºte asigurarea creºterii gradu-
lui de siguranþã al cetãþeanului.
„Activitatea noastrã s-a desfãºu-
rat în baza cadrului normativ ºi
a legislaþiei specifice domeniilor
de competenþã ºi responsabilita-
te, având urmãtoarele obiective:
desfãºurarea unei activitãþi pre-
ventive cu caracter proac-
tiv, în scopul reducerii fac-
torilor de risc; creºterea
continuã a gradului de sigu-
ranþã a cetãþeanului, atât în
mediul rural, cât ºi în urban;
creºterea calitãþii asistenþei
medicale de urgenþã, a teh-
nicii ºi operaþiunilor de des-
carcerare; ridicarea gradu-
lui de rezilienþã a comunitã-
þilor; îmbunãtãþirea înzestrã-
rii cu tehnicã ºi materiale de
intervenþie ºi pregãtirea con-
tinuã a personalului. Dar,
datele statistice sunt cel mai
bun exemplu al activitãþii de-
puse de ISU Dolj, care nu
pot fi trecute cu vederea”,
a precizat col.dr.  Constan-
tin Florea , inspector – ºef
al ISU Dolj.

La ISU Dolj, în 2019 :

1.000 de controale de prevenire a situaþiilor de urgenþã
Inspectoratul pentru Situaþii de Urgenþã „Oltenia”

al judeþului Dolj ºi-a prezentat bilanþul pe anul tre-
cut, rezultatele  fiind la nivelul parametrilor esti-
maþi , iar numãrul intervenþiilor a fost foarte mare.

Statisticile nu mint
ªeful ISU Dolj are dreptate,

iar datele statistice stau mãrtu-
rie în acest sens. Astfel , în
ceea ce priveºte apãrarea îm-
potriva incendiilor , în anul pre-
cedent au fost efectuate aproa-
pe 1.000 de controale de pre-
venire a situaþiilor de urgenþã,
fiind depistate mai mult de
1.500 de deficienþe, 329 fiind
remediate pânã la finalizarea
activitãþii de control, iar 1.265
au fost sancþionate contraven-
þional , cunatumul amenzilor de-
pãºind 1,4 milioane de lei. În
domeniul avizãrii – autorizãrii,

au fost emise 146 de avize de
securitate la incendiu, 21 de
avize de protecþie civilã, 80 de
autorizaþii de securitate la incen-
diu, o autorizaþie de protecþie
civilã, zece acorduri pentru or-

ganizarea de jocuri de artificii
ºi patru acorduri pentru comer-
cializarea artificiilor. În 2019,
prin 112 au fost primite peste
36.000 de apeluri, media fiind
de aproape 100 de apleluri zil-

nice. Ca tipuri de solicitãri
de urgenþã, cele mai multe
au fost la incendii (537), pe
locurile urmãtoare fiind
asistenþa persoanelor
(155), protecþia comunitã-
þilor (149), la acestea adã-
ugându-se 9.103 interven-
þii SMURD. Incendiile pro-
duse în 2019 au fost gene-
rate de focul deschis
(72%), instalaþii electrice
defecte (11%), etc. În tim-
pul intervenþiilor, au fost
salvate 28 de persoane (opt
copii), dar, din pãcate, ºase
persoane au decedat, iar 13
au suferit traume majore.
La intervenþii, ISU Dolj a
colaborat cu GJMb Craio-
va, IJJ Dolj ºi IPJ Dolj.

CRISTI PÃTRU
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Consilierul ALDE, Dumitru
Mãnescu, a scos în evidenþã
faptul cã SC Salubritate vor-
beºte despre încurajarea popu-
laþiei de a face o selectare co-
lectivã a gunoiului, dar oraºul
continuã sã fie deficitar la acest
capitol. „În raport se vorbeºte
foarte mult de încurajarea po-
pulaþiei de a face o colectare
selectivã. Este un lucru foarte
important ºi de mare actualita-
te, dar în Craiova cred cã este
o glumã. Sunt, ca ºi dumnea-
voastrã, cetãþean al urbei ºi nu
am observat nici un efort în
aceastã direcþie. Practic, în afa-
ra unor containere, plantate ici
ºi colo, în oraº, nu am obser-
vat nici o preocupare în aceas-
tã direcþie”, a spus alesul local.

Liberalii cer containere
pentru colectarea selectivã,
pe fiecare stradã

În opinia sa, ar fi trebuit sã
avem containere pentru colec-
tarea selectivã pe fiecare stra-
dã, în fiecare cvartal de blocuri.
De asemenea, ºi la punctele de
colectare a gunoiului, ar fi tre-
buit sã existe ºi containere pen-
tru colectarea selectivã. „Ar fi

Discuþii aprinse pe majorareaDiscuþii aprinse pe majorareaDiscuþii aprinse pe majorareaDiscuþii aprinse pe majorareaDiscuþii aprinse pe majorarea
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Consilierii municipali au votat, în ºedin-
þa de ieri, majorarea tarifelor la gunoiul
colectat de la populaþie ºi firmele private,
aºa cum au fost ele propuse de SC Salubri-
tate – cu 2 lei, la persoanele fizice ºi 20 de

lei la persoanele juridice. Aleºii locali ai
PNL ºi ALDE nu au fost de acord cu aceste
noi tarife ºi au criticat modul în care opera-
torul de salubritate a fundamentat toate
aceste majorãri.

trebuit sã avem o informare a
populaþiei mult mai mare pen-
tru a se face colectarea selec-
tivã. Noi nu avem acest lucru
în oraº, în acest moment.”.
Cheltuielile crescute care ar fi
apãrut din aceastã preocuparea
pentru colectarea selectivã ar fi
fost o fundamentare realã pen-
tru creºterea taxelor pentru
strângerea gunoiului, este de
pãrere consilierul Mãnescu. El
a arãtat, în schimb, cã sunt
prinse în fundamentarea SC
Salubritate, utilaje noi, care,
automat, prespun costuri mai
mici cu reparaþiile ºi piesele de
schimb. „Cel puþin sã fi fãcut
un raport corect, sã fi justifi-
cat în mod corect creºterea ta-
xelor. Sunt împotriva creºterii
taxelor pentru aceastã societa-
te”, a concluzionat Mãnescu.

Marian Vasile: „Puneþi iar biruri
pe spinarea craiovenilor”

Consilierul PNL, Marian Va-
sile, a susþinut, la rândul sãu,
cã majorarea tarifelor la Salu-
britate, nu este justificatã, cri-
ticând autoritatea localã cã do-
reºte sã punã biruri pe spatele
cetãþenilor. „Vãd cã începem

anul 2020 în aceeaºi manierã
dezastruoasã în care punem
taxe, biruri craiovenilor. Nu
existã nici un fel de justificare
responsabilã ca sã mãrim tari-
ful cetãþenilor pentru taxa de
salubrizare, exceptând taxa de
fond de mediu. Sunt utilaje noi,
iar în raport ni se spune cã au
crescut cheltuielile de întreþine-
re pentru aceste utilaje. Le mic-
ºorãm redevenþa celor de la
Salubritate, dar ei mãresc
aceastã taxã cãtre craioveni.
Vãd cã, pe final de mandat, nu
ridicaþi deloc piciorul de pe ac-
celeraþie în a taxa ºi craiovenii,
fãrã nici un fel de milã”, susþi-
ne Marian Vasile.

PNL: „Tariful la persoanele
juridice, inadmisibil de mare”

Liberalul a atras atenþia cã,
prin aceastã iniþiativã, se scum-
peºte foarte mult tariful la gu-
noiul colectat de la persoanele
juridice. „Noi nu vom vota
acest lucru, mai ales cã, prin
acest proiect de hotãrâre, fa-
ceþi ceea ce faceþi de mult
timp, descurajaþi orice fel de
investiþie privatã. Este inadmi-
sibil de mare taxa de salubri-
zare pentru persoane juridice.
Persoanele juridice în Craio-
va sunt super-taxate, super-
impozitate de cãtre autoritãþi
ºi noi vrem sã dezvoltãm me-
diul economic. Este pãcat,
având în vedere cã mai aveþi
câteva luni de zile de condus
aceastã primãrie. Suntem îm-
potriva acestor taxe abuzive ºi
nejustificate”, a menþionat
Marian Vasile. Colegul sãu de
partid, Marinel Florescu, a sus-
þinut cã operatorul mãreºte sa-
lariile angajaþilor, lucru care se
reflectã ºi el în preþul gunoiu-
lui. „Toate creºterile – de mo-
torinã, de salarii – trebuie sã le
suporte cetãþeanul. Nu sunt de

acord cu aceastã creºtere de
tarife ºi voi vota împotrivã”, a
spus acesta.

PSD: Salubritatea a fãcut
investiþii de 2 millioane
de euro

Consilierul PSD, Dorel Voi-
cu, i-a îndemnat pe colegii li-
berali sã lectureze cu atenþie
documentaþia de pe site-ul pri-
mãriei, care este una foarte cla-
rã.  În opinia acestuia, majora-
rea tarifelor la gunoi sunt justi-
ficate prin lege ºi influenþate de
factori obiectivi, unul dintre
aceºtia fiind majorarea salºariu-
lui minim pe economie. „Tot
printr-o hotãrâre de CL a cres-
cut ºi tariful de depozitare la
groapa de gunoi. Cea mai im-
portantã modificare este legatã
de contribuþia pentru economia
circularã, adicã taxa pentru
mediu, de la 30 de lei la 80 de
lei. De 233 de ori a crescut
aceastã taxã pe care SC Salu-
britate trebuie, conform legii,
sã o prevadã în cost. Un alt ele-
ment de creºtere care trebuie
reflectat în cost este cel al pie-
selor, combustibilului ºi celor-
lalte consumabile care au cres-
cut, în aceastã perioadã cu 10-
15%. ªi, nu în ultimul rând, SC
Salubritate a fãcut, în ultimii doi
ani, investiþii de peste 2 milioa-
ne de euro, în utilaje ºi maºini,
care trebuie reflectat în preþ,
pentru amortizare”, a explicat
consilierul social-democrat. În
opinia sa, majorarea tarifului la
gunoiul colectat de la popula-
þie, de 2 lei de persoanã, este
nesemnificativã, „cam o jumã-
tate de pachet de þigãri pe care
cineva îl fumeazã într-o zi”.

Operatorul local va mai
funcþiona aproximativ un an

Primarul Craiovei, Mihail Ge-
noiu, a explicat cã, la nivelul ora-
ºului Craiova ºi al judeþului Dolj,
deja opereazã un masterplan de
deºeuri, fiind desemnat deja ope-
ratorul regional, care, în scurt
timp, aproximativ un an, va pre-
lua activitatea de ridicare a gu-
noiului, pe care o face acum SC
Salubritate Craiova. „La adjude-

carea ºi la atribuirea contractu-
lui de colectarea deºeurilor, ope-
ratorului i s-a pus condiþia cã,
în oraºul Craiova, va funcþiona
dupã montarea containerelor în-
gropate cu care se înainteazã
foarte anevoios. În mod normal,
SC Salubritate ºtie cã, într-un
an, într-o lunã, cu atât mai re-
pede, cu atât mai bine, se va în-
cheia contractul de delegare a
colectãrii gunoiului. ªi cu toate
acestea, aceastã societate nu a
încetat niciodatã sã se doteze,
sã-ºi facã activitatea de colec-
tare a gunoiului”, susþine Mihail
Genoiu.

Primarul Craiovei: ”Containe-
rele stradale se vor înmulþi”

Primarul Craiovei, a reamintit
cã anul trecut SC Salubritate a
achiziþionat în leasing operaþio-
nal maºini pentru colectarea gu-
noiului, în condiþiile în care acest
contract de delegare va înceta.
„A avut grijã sã fie multifuncþio-
nale, sã le poatã folosi ºi la acti-
vitatea care va rãmâne la ei, la
deszãpezire. Atunci când a scâr-
þâit colectarea gunoiului în oraº,
au venit repede cu o soluþie ºi au
pus-o în practicã, continuând
activitatea”, a lãudat primarul
Craiovei operatorul de salubrita-
te. În opinia edilului-ºef, lucruri-
le nu stau chiar aºa de prost nici
în privinþa colectãrii selective.
„Cu toate cã masterplanul de
deºeuri are aceste containere de
colectare selectivã, cã unul din-
tre containerele îngropate de pe
platformã reprezintã deºeuri se-
lectate deja, nu a fãcut ca, la
Salubritate, sã aparã acele con-
tainere stradale de colectare se-
lectivã, care anul acesta se în-
mulþesc ºi mai mult. Poate cã se
putea foarte mult, sã cumpere ºi
maºini speciale pentru strânge-
rea deºeurilor selectate, dar gân-
diþi-vã cã treaba aceasta mai du-
reazã la SC Salubritate un an. ªi
cu toate acestea, nu a încetat nici
o clipã”, a atras atenþia Mihail
Genoiu, subliniind cã elementul
care a dus cel mai mult la majo-
rarea tarifelor a fost taxa de me-
diu, ºi nu faptul cã SC Salubrita-
te a majorat salariile angajaþilor.

Paginã realizatã de LAURA MOÞÎRLICHE

Gheorghe Nedelescu a fost înlo-
cuit, ieri, în CLM Craiova, de Ralu-
ca Florentina Pâncu, urmãtorul
membru supleant pe lista electoralã
a PSD-UNPR, votatã la alegerile lo-
cale din 2016. Consilierii municipali
au luat act, în ºedinþa de ieri, de în-
cetarea mandatului de ales local al
lui Gheorghe Nedelescu, dupã ce
acesta a fost desemnat în postul de
administrator special al SC Termo
SRL Craiova. Tot în ºedinþa de ieri,
noul consilier, Raluca Florentina Pân-
cu, a depus jurrãmântul de credinþã,
luând loc în banca social-democra-
þilor ºi votând mai multe iniþiative care
s-au aflat pe ordinea de zi.

Raluca Pâncu, consilier nou în CLM Craiova
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În urma analizei serviciilor
sociale furnizate de cãtre Direc-
þie, a caracteristicilor beneficia-
rilor ºi, în special, a analizei di-
namicii cazurilor la nivelul cen-
trelor aflate în subordinea
DGASPC Dolj se propun o se-
rie de modificãri. „Este perioa-
da în care Direcþia se reorgani-
zeazã, fiind vorba de o strategie
pe termen lung, în confirmitate
cu regulamentele impuse de
Uniunea Europeanã în materie
de asistenþã ºi protecþie socialã.
Sunt organizate toate centrele de
îngrijire ºi asistenþã pentru per-
soanele adulte cu dizabilitãþi.
Avem ºi un termen limitã pânã
la care toate centrele de plasa-

Florin Stancu, directorul executiv al DGASPC Dolj:

„În Dolj, ze„În Dolj, ze„În Dolj, ze„În Dolj, ze„În Dolj, zece copii sunt abce copii sunt abce copii sunt abce copii sunt abce copii sunt abandonaþi lunar”andonaþi lunar”andonaþi lunar”andonaþi lunar”andonaþi lunar”
Direcþia Generalã de Asistenþã So-

cialã ºi Protecþia Copilului Dolj
(DGASPC) Dolj trece printr-o etapã
de reorganizare, având loc modificãri

consistente atât în ceea ce priveºte
organigrama statului de funcþii, pre-
cum ºi a regulamentului de organi-
zare ºi funcþionare a instituþiei.

ment trebuiesc închise. Este
vorba de anul 2021. Aºa cum
bine ºtiþi judeþul Dolj este unul
din judeþele cu cei mai mulþi
copii abandonaþi lunar – 10 co-
pii în fiecare lunã. Numãrul co-
piilor care intrã anul în sistemul
de protecþie socialã este undeva
în jurul lui 70, iar numãrul co-
piilor care pãrãsesc sistemul
într-un an de zile este de 30-40,
adicã, aproape la jumãtate”, a
explicat Florin Stancu, direc-
torul executiv al DGASPC Dolj.

Dezvoltarea unui sistem
teritorial de asistenþã socialã

În acest context s-a solicitat
votul consilierilor judeþeni, care

au votat în unanimitate pentru
modificãrile propuse ºi susþinu-
te de conducerea Direcþiei.
„Ori de câte ori au intervenit
modificãri în structura organi-
zatoricã sau de personal,
DGASPC Dolj a fãcut demer-
surile pentru modificarea regu-
lamentelor de organizare ºi
funcþionare a serviciilor socia-
le. În prezent, sunt în vigoare
un numãr de 68 de regulamen-
te de organizare ºi funcþionare
ale serviciilor sociale, aprobate
tot printr-o Hotãrâre de Consi-
liu. Obiectivul strategiei de dez-
voltare a serviciilor sociale la

nivelul judeþului Dolj îl repre-
zintã protecþia ºi respectarea
drepturilor copilului, familiei
persoanelor vârstnice, persoa-
nelor cu duzabilitãþi precum ºi

a altor persoane, grupuri sau
comunitãþi aflate în nevoie so-
cialã, prin mobilizarea resurse-
lor necesare, responsabilizarea
factorilor relevanþi ºi asigura-
rea unui parteneriat eficient cu
instituþiile care desfãºoarã ac-
tivitãþi complementare dome-
niului asistenþei sociale”, a
subliniat directorul DGASPC
Dolj.

Acesta a mai spus cã în vede-
rea asigurãrii unui cadru efectiv
de implementare a principalelor
prioritãþi la nivel judeþean, pre-
cum ºi în vederea creºterii cali-
tãþii vieþii beneficiarilor sistemu-
lui de protecþie socialã, s-a luat
în calcul dezvoltarea unui sistem
teritorial de asistenþã socialã, aflat
cât mai aproape de persoanelor
aflate în dificultate.

MARGA BULUGEAN

 Proiectul, intitulat „Towards
Inclusive Education For Refu-
gee Children” (TIEREF) va fur-
niza instrumente care vor per-
mite ºcolilor ºi factorilor de de-
cizie sã abordeze , dintr-o per-
spectivã pozitivã, provocãrile
determinate de nevoile copiilor
refugiaþi, ºi sã schimbe atitudi-
nea în educaþie în rândul aces-
tui grup þintã de copii migranþi
cu condiþii de refugiat. În timp
ce þãrile europene au pus în apli-
care o serie de politici diferite,
care vizeazã reducerea decala-
jului educaþional „nativ - imi-
grant”, coerenþa în aceste po-

Inspectoratulu ªcolar Judeþean Dolj, parte dintr-un program pentru copiii refugiaþi
 Inspectoratul ªcolar Judeþean Dolj im-

plementeazã un proiect destinat copiilor mi-
granþi, în special al celor refugiaþi, privind
schimbarea atitudinii în ceea ce priveºte

educaþia în rândul acestora. Programul este
finanþat din fonduri europene, prin „Eras-
mus+” fiind incluse unitãþi ºcolare din Tur-
cia, Bulgaria, Italia.

litici nu este evidentã, de unde
ºi necesitatea de a împãrtãºi
cele mai bune practici. Mãsu-
rile proiectului includ împãrtã-
ºirea resurselor extinse, a bu-
nelor ºi a celor mai bune prac-
tici în ºcoli, în special a celor
cu o concentraþie ridicatã de
migranþi cu condiþii de refugiat.
În mod clar, aceastã partajare
a iniþiativelor de bune practici
în cadrul sistemului de învãþã-
mânt poate avea efecte imedia-
te asupra succesului educaþio-
nal al copiilor migranþi, ajutân-
du-i sã – ºi atingã potenþialul
maxim.

Se lucreazã
la dezvoltarea

unui „Plan – pilot”
În program sunt parteneri în

domeniul educaþiei incluzive le-
gatã de copiii migranþi/refugiaþi,
iar „proiectul ãºi propune sã de-
vinã un facilitator de multiplica-
re, prin care sã se permitã parta-
jarea bunelor practici între pãrþi-
le interesate, dar, în acelaºi timp,
sã fie îmbunãtãþit, folosind faci-
litãþile de contribuþie ºi utilizarea
cât mai multor activitãþi creative
comune. Aceste bune practici
vor consta în politici de educaþie
incluzivã, cadre educaþionale,
material de instruire pentru pro-
fesori, dar ºi pentru copiii mi-
granþi/refugiaþi, în timp ce se va
crea o metodologie de evaluare
optimizatã ºi o metodã de inter-
venþie de învãþare susþinutã de la
egal, bazatã pe bune practici
identificate ºi utilizate printre par-
teneri”, a precizat prof.  Ani
Drãghici,  inspector pentru pro-
iecte educaþionale, învãþãmânt
particular ºi alternative educaþi-

onale în cadrul ISJ Dolj. Statele
membre ale Uniunii Europene au
oportunitatea de a solicita o în-
vãþare „de la egal la egal” (PLA)
pe probleme provocatoare. „PLA
poate ajuta statele membre sã
punã la punct structuri eficiente
pentru primirea copiilor refugiaþi
ºi a celor nou – sosiþi, pe baza
unui schimb de bune practici ºi
cu ajutorul cercetãrilor disponi-
bile. În aceastã perioadã, mem-

brii echipei de proiect a Inspec-
toratului ªcolar Judeþean Dolj
lucreazã la dezvoltarea „Planu-
lui – pilot” ºi a instrumentului
de colectare a impactului ºi rea-
lizarea, cu ajutorul experþilor
CJRAE Dolj a studiilor de caz
colectate de la personalul peda-
gogic  care a folosit resursele
de învãþare incluzivã”, a mai
menþionat Ani Drãghici.

CRISTI PÃTRU
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Paginã realizatã de ANA-MARIA PETOLESCU

Cu o suprafaþã de 720m2 ºi
patru niveluri (subsol, parter,
etaj ºi mansardã),  Casa Feraru
este o apariþie impozantã în pei-
sajul arhitectural al Cãii Unirii.
La exterior se remarcã cele
douã balcoane ºi ornamentaþia
bogatã, în special în partea su-
perioarã ºi la nivelul acoperiºu-
lui cu luminatoare decorative.
Intrarea se face prin curte (nu
are ieºire înspre stradã), de unde

Teatrul pentru copii ºi ti-
neret Colibri Craiova îºi aº-
teaptã cu drag publicul sâm-
bãtã, 01 februarie 2020, la
ora 11:00, la spectacolul -
lecturã Albã ca Zãpada, sus-
þinut de actorii Adriana Ion-
cu ºi Daniel Mirea, în Sala
Studio. 

„Albã ca zãpada ºi cei ºapte
pitici” este povestea clasicã
care ne-a încântat copilãriile
tuturor ºi care va rãmâne me-
reu vie în sufletele noastre.
Cum în orice poveste binele

Destinaþie culturalã:Destinaþie culturalã:Destinaþie culturalã:Destinaþie culturalã:Destinaþie culturalã:
Casa Feraru din CraiovaCasa Feraru din CraiovaCasa Feraru din CraiovaCasa Feraru din CraiovaCasa Feraru din Craiova

Cãlãtorie prin lumea poveºtilorCãlãtorie prin lumea poveºtilorCãlãtorie prin lumea poveºtilorCãlãtorie prin lumea poveºtilorCãlãtorie prin lumea poveºtilor,,,,,
în week-end, la Tîn week-end, la Tîn week-end, la Tîn week-end, la Tîn week-end, la Teatrul eatrul eatrul eatrul eatrul ColibriColibriColibriColibriColibri

Casa Feraru din Craiova este
un monument istoric de arhi-
tecturã aflat în apropierea zo-
nei centrale a oraºului. Clãdi-
rea este situatã pe Calea Uni-
rii, la numãrul 68, lângã Casa

se intrã în holul de la intrare ºi
apoi, urcând câteva trepte, în
holul interior. La etaj se ajunge
urcând o scarã în formã de spi-
ralã. La interior ies în evidenþã
 stucatura ºi ornamentaþiile, pic-
tura muralã executatã de picto-
rul Francisc Trybalski, dar ºi
mobilierul ºi decoraþiunile. Casa
Feraru a fost dotatã cu sobe în
stil renascentist, cu instalaþii
sanitare realizate de Johann Laub

(a lucrat ºi la Hala Mã-
celarilor din fosta Piaþã
Marºeu) ºi instalaþii de
luminã realizate de in-
ginerul Florea Iliescu.

N. I. Feraru a fost
proprietarul moºiei
Verbiþa din partea de
vest a judeþului Dolj.
Conform site-ului In-
stitutului de Cercetãri
Socio-Umane, la 26
mai 1912, el ar fi soli-
citat Primãriei Craiova autori-
zaþia pentru a construi „o casã
pe proprietatea mea din strada
Unirii nr. 140”. Clãdirea ar fi
fost construitã în perioada
1912-1914, cu toate cã, pe Lis-
ta Monumentelor Istorice, ea
este datatã la sfârºitul secolu-
lui al XIX-lea. Casa a fost con-
struitã în stilul academismului
francez dupã planurile ingine-
rului craiovean Alfred Vincenz.
Fost arhitect al Primãriei Cra-
iova, dar ºi conservator al sec-
þiei etnografice a Muzeului Ol-
teniei, Vincenz a proiectat pen-
tru numeroºi proprietari din

Craiova acelor timpuri, aducân-
du-ºi contribuþia la bogãþia edi-
litarã a urbei. Edificiul ºi-a
schimbat de numeroase ori pro-
prietarul de-a lungul ultimului
secol. În anul 1919, imobilul a
fost vândut avocatului craio-
vean D. Fortunescu, fratele
marelui profesor craiovean
Constantin D. Fortunescu. Ur-
maºul acestuia, Nicolae D. For-
tunescu, l-a vândut în noiem-
brie 1942 Ministerului Agricul-
turii ºi Domeniilor, în vederea
funcþionãrii în incinta edificiu-
lui a unui laborator veterinar.
Din cauza faptului cã a fost con-

sideratã improprie pentru Minis-
terul Agriculturii, fosta Casã
Feraru a fost cedatã în 1943 Mi-
nisterului Învaþãmântului. Ulte-
rior, clãdirea a trecut în patri-
moniul altor instituþii, fiind se-
diul Primãriei Craiova, al Aso-
ciaþiei Române pentru strânge-
rea Legãturilor cu Uniunea So-
vieticã (ARLUS), al Casei Pio-
nierilor ºi al Inspectoratului
ªcolar. Începând cu anul 1983,
Casa Feraru a gãzduit filiala
Academiei Române din Craio-
va, în prezent Institutul de Cer-
cetãri Socio-Umane „C. S. Ni-
colãescu-Plopºor”.

Schina º i  vis-a-vis  de Casa
Grigorescu. Casa, care a apar-
þinut moºierului N. I. Feraru,-
 gãzduieºte, în prezent, Institu-
tul de Cercetãri Socio-Umane
„C. S. Nicolãescu-Plopºor”.

învinge rãul, prinþesa va fi
salvatã de cãtre prinþul cel
chipeº. ,,Albã ca zãpada ºi
cei ºapte pitici’’ este un spec-
tacol pe care cei mai mici din-
tre craioveni n-ar trebui sã-l
rateze.

Unde ieºim în week-end?
Tot sâmbãtã, 01 februarie
2020, la ora 18:00 aflãm o
Poveste despre Hansel  º i
Gretel, într-un spectacol re-
alizat dupã Fraþii Grimm, cu
actorii: Geo Dinescu, Marin
Fagu ºi Mugur Prisãcaru.

De la vârste fragede este
recomandat ca micuþii sã
fie familiarizaþi cu lectura-
rea cãrþilor ºi printre cele
mai frumoase poveºti pen-
tru copii sunt cu siguranþã
cele de Fraþii Grimm, dar
practicile moderne în educa-
þie au înlocuit, în zilele noas-
tre, lectura de poveºti pentru
copii cu spectacole de teatru.
Astfel, pãrinþii pot sã iasã din
cotidian, în timp ce copii se
vor simti mai in largul lor
când îi vor vedea pe actorii
craioveni intrupand persona-
je care le insuflã idei ºi con-
cepte apropiate de gusturile
lor. Personajele operelor tea-
trale sunt mereu vii ºi actua-
le, iar teatrul farmecã la ori-
ce vârstã.

Duminicã, 02 februarie
2020, la ora 11:00 este pro-
gramat spectacolul Bunã di-
mineaþa, noapte bunã, adap-
tare dupã Donald Bisset, tra-
ducerea Ivan Juvetov ºi Adri-
ana Bora, regia Joro Ivanov,
scenografia Eustaþiu Grego-
rian, muzica Alexandr Mihai-
lov, cu actriþele Adriana Ion-
cu ºi Alla Cebotari.
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Anunþul tãu!
Comuna Mãceºu de Sus, ti-

tular al proiectului ,,CONSTRUC-
ÞIE SISTEM DE CANALIZARE ÎN
COMUNA MÃCEªU DE SUS, JU-
DEÞUL DOLJ”, anunþã publicul in-
teresat asupra luãrii deciziei eta-
pei de încadrare de cãtre Agenþia
pentru Protecþia Mediului Dolj, în
cadrul procedurii de evaluare a im-
pactului asupra mediului, pentru
proiectul ,,CONSTRUCÞIE SIS-
TEM DE CANALIZARE ÎN COMU-
NA MÃCEªU DE SUS, JUDEÞUL
DOLJ”, propus a fi amplasat în in-
travilanul comunei Mãceºu de
Sus, judeþul Dolj. Proiectul deci-
ziei de încadrare ºi motivele care
o fundamenteazã pot fi consulta-
te la sediul Agenþiei pentru Pro-
tecþia Mediului Dolj, din Craiova,
str. Petru Rareº, nr.1, jud. Dolj, în
zilele de luni - joi, între orele 8,00-
16,30 ºi vineri între orele 8,00-14,00
precum ºi la urmãtoarea adresã
de internet http://apmdj.anpm.ro.
Publicul interesat poate înainta
comentarii/observaþii la proiectul
deciziei de încadrare în termen de
10 zile de la data publicãrii anun-
þului pe pagina de internet a Agen-
þiei pentru Protecþia Mediului Dolj.

COMUNA SIMNICU DE SUS,
anunþã publicul interest asupra
elaborãrii primei versiuni a proiec-
tului,,ACTUALIZARE – PLAN UR-
BANISTIC GENERAL- COMUNA
ªIMNICU DE SUS, JUD. DOLJ” în
localitatea ªimnicu de Sus, jude-
þul Dolj ºi declanºarea etapei de
încadrare pentru obþinerea avizu-
lui de mediu. Consultarea primei
versiuni a planului se poate reali-
za la sediul APM Dolj, str. Petru
Rareº, nr.1, Craiova, jud.Dolj, site-
ul APM Dolj, http://apmdj.an-
pm.ro.Comentariile ºi sugestiile
se vor transmite în scris la sediul
APM Dolj, în termen de 18 zile ca-
lendaristice de la data prezentu-
lui anunþ.

Anunþul tãu! Anunþul tãu!

CentrCentrCentrCentrCentrul Comerul Comerul Comerul Comerul Comercialcialcialcialcial
SUCPISUCPISUCPISUCPISUCPI

anunţă programulanunţă programulanunţă programulanunţă programulanunţă programul
de lucrde lucrde lucrde lucrde lucruuuuu:::::

LLLLLuni - Vuni - Vuni - Vuni - Vuni - Vineriineriineriineriineri
9.00 - 20.00,9.00 - 20.00,9.00 - 20.00,9.00 - 20.00,9.00 - 20.00,

SâmbătăSâmbătăSâmbătăSâmbătăSâmbătă
9.00 - 19.00 - 19.00 - 19.00 - 19.00 - 18.00,8.00,8.00,8.00,8.00,

DuminicăDuminicăDuminicăDuminicăDuminică
9.00 - 19.00 - 19.00 - 19.00 - 19.00 - 18.00.8.00.8.00.8.00.8.00.

UNITATEA administrativ-teri-
torialã BÂRCA, din judeþul Dolj,
anunþã publicarea documentelor
tehnice ale cadastrului pentru
sectoarele cadastrale nr.2, 4, 6, 8
ºi 18, începând cu data de
06.02.2020, pe o perioadã de 60 de
zile, la sediul primãriei, conform
art.14 alin.(1) ºi (2) din Legea ca-
dastrului ºi a publicitãþii imobilia-
re nr.7/1996, republicatã, cu modi-
ficãrile ºi completãrile ulterioare.
Cererile de rectificare ale docu-
mentelor tehnice vor putea fi de-
puse la sediul primãriei ºi pe site-
ul Agenþiei Naþionale de Cadas-
tru ºi Publicitate Imobiliarã. Cere-
rile de rectificare depuse prin ori-
ce alte mijloace decât cele menþi-
onate mai sus nu vor fi luate în
considerare.

ODOR ION SI ODOR RAMO-
NA SIMONA, titulari ai proiectului
“Construire Cladire P+1-Pensiu-
ne” anunþã publicul interesat asu-
pra luãrii deciziei etapei de înca-
drare de cãtre Agenþia pentru Pro-
tecþia Mediului Dolj, în cadrul pro-
cedurii de evaluare a impactului
asupra mediului pentru proiectul
“Construire Cladire P+1-Pensiu-
ne” propus a fi amplasat în Com-
.Cetate, satul Cetate, Calea Seve-
rinului nr. 141, jud. Dolj. Proiectul
deciziei de încadrare ºi motivele
care o fundamenteazã pot fi con-
sultate la sediul Agenþiei pentru
Protecþia Mediului Dolj, din Cra-
iova, str. Petru Rareº nr. 1, jud.
Dolj, în zilele de luni -joi, între ore-
le 8.00-16.30 ºi vineri între orele
8.00-14.00, precum ºi la urmãtoa-
rea adresã de internet http://ap-
mdj.anpm.ro. Publicul interesat
poate înainta comentarii /obseva-
þii la proiectul deciziei de încadra-
re în termen de 10 zile de la data
publicãrii anunþului pe pagina de
internet a Agenþiei pentru Protec-
þia Mediului Dolj.

UNITATEA administrativ-teri-
torialã SÃLCUÞA, din judeþul Dolj,
anunþã publicarea documentelor
tehnice ale cadastrului pentru
sectorul cadastral nr. 9 începând
cu data de 07.02.2020, pe o perioa-
dã de 60 de zile, la sediul Primã-
riei Comunei Sãlcuþa, conform
art.14 alin.(1) ºi (2) din Legea ca-
dastrului ºi a publicitãþii imobilia-
re nr.7/1996, republicatã, cu modi-
ficãrile ºi completãrile ulterioare.
Cererile de rectificare ale docu-
mentelor tehnice vor putea fi de-
puse la sediul primãriei ºi pe site-
ul Agenþiei Naþionale de Cadas-
tru ºi Publicitate Imobiliarã.

COMUNA ISALNIÞA Anunþã
publicul interesat  asupra elabo-
rãrii “ACTUALIZARE PUG COMU-
NA ISALNIÞA, JUD. DOLJ” în lo-
calitatea STR. A. I. CUZA, NR. 1,
COM. ISALNIÞA, JUD. DOLJ ºi de-
clanºarea etapei de încadrare pen-
tru  obþinerea avizului de mediu.
Consultarea versiuni a planului se
poate realiza la sediul APM DOLJ,
str. Petru Rareº, nr. 1, Craiova, jud.
Dolj, site-ul APM Dolj, http://ap-
mdj.anpm.ro. Comentariile ºi su-
gestiile se vor transmite în scris
la sediul APM Dolj, în termen de
18 zile calendaristice de la data
prezentului anunþ.
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ANUNÞ GRATUIT (maximum 15 cuvinte)

TALONUL - CONTRACT DE MICÃ PUBLICITATE NR:  .................

Cãtre S.C. ED PRESS COM S.R.L.

Vineri, 31 ianuarie 2020

   TREBUIE PREZENTAT TALONUL DIN ZIUA ÎN CARE SE FACE SOLICITAREA
   VALABIL NUMAI PENTRU PERSOANE FIZICE ªI ABONAÞI PERSOANE FIZICE
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. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Semnãtura:..........................................

Subsemnatul.................................................................................
Domiciliat în ...........................................................................
Posesor al B.I. Seria ........ Numãrul...............................
vã rog sã publicaþi urmãtorul anunþ în ziarul dumneavoastrã, la
rubrica ...................................... la data de ....................
asumându-mi responsabilitatea conþinutului:

S.C. EXPERT PREV S.R.L.

EXPERIENÞA NE RECOMANDÃ

 Cele mai înalte standarde de
profesionalism
 Suntem la dispoziþia dumnea-

voastrã:
 SSM Securitate ºi Sãnãtate în

Muncã (Protecþia Muncii)
 Situaþii de Urgenþã – Preve-

nirea ºi  Stingerea Incendii lor
(P.S.I)-Protecþia civilã
 Întocmirea Documentelor Iniþiale
 Evaluare de risc de accidente ºi

îmbolnãvire profesionalã
 Întocmire plan de intervenþie
 Managementul Mediului

Relaþii la telefoanele: 0766/632.388
ºi 0760/678.231.

VÂNZÃRI
APARTAMENTE

Schimb sau vând
apartament 2 ca-
mere, situat în Va-
lea Roºie sau
schimb cu casã
modestã împreju-
rimi Craiova. Tele-
fon: 0351/181.202.

CASE
Vând sau schimb cu
apartament Craiova,
casã mare cu toate
utilitãþile super-îmbu-
nãtãþitã în comuna
Lipovu cu teren
7000 mp. Telefon:
0742/450.724.
Vând casã  mobila-
tã locuibilã Cioroiaºi
+ teren 2700 mp,
anexe, vie, pomi
fructiferi Telefon:
0765/152.614.
Vând (schimb) casã
locuibilã comuna Pe-
riºor, cadastru, ane-
xe, apã curentã, ca-
nalizare la poartã, te-
ren 4500 mp, livadã
cu pruni, vie. Telefon:
0765/291.623.

Proprietar, vând
casã nouã, BOR-
DEI. Telefon: 0752/
641.487.

TERENURI
Vând teren 2000 mp
(locuri de casã intra-
vilan cu toate utilitãþile
apã, canal, electricita-
te, gaze) Cârcea - si-
tuat în faþa vilelor de la
ieºirea din Comuna
Cârcea pe dreapta
spre Craiova. Tele-
fon: 0720/231.610.
Vând loc de casã
500 mp, intravilan
Criva, asfalt, pomi
fructiferi, posibilitate
apã curentã. Tele-
fon: 0745/043.152.
Vând teren (locuri de
casã), Podari. Tele-
fon: 0722/943.220.
Vând 2 terenuri lan-
ga FABRICA DE
TERMOPANE ,,Q
FORT” – GARA
PIELESTI pt. inves-
titii 5000 m. Pret ne-
gociabil. Telefon:
0752/641.487.

VÂNZÃRI DIVERSE
Vând porþi metalice
în stare bunã. Co-
muna Goieºti, Dolj.
Preþ negociabil
1600 RON. Tele-
fon: 0722/233.332.
Vând aragaz voiaj
douã ochiuri cu bu-
telie, polizor unghiu-
lar, (flex) D125/
850W, canistre alu-
miniu 20 litri noi, ar-
zãtoare gaze sobã D
600, alternator 12V
nou, Pick-up Tesla
cu boxe, dozã nouã
de rezervã, discuri cu
muzicã diferitã. Tele-
fon: 0251/427.583.
Vând cãrþi medini-
cã, ieftin. Telefon:
0351/181.202.
Maºinã de cusut
Ileana cu pedalã-
250 lei, cuverturã
pluºatã grena ºi 2
carpete pentru foto-
lii – 150 lei, covor
persan 220/210 –
100 lei, sãpun de
casã 5 lei /kg. Tele-
fon: 0770/303.445.

Vând  bibliotecã
lemn, 2 fotolii VINTA-
GE, 1 aparat radio -
pikup, 1 masã 12
persoane, 6 scaune,
1 birou, 1 maºinã de
cusut (Rusia), 2 se-
turi inox (noi) crãtiþi -
Italia, 2 undiþe de pes-
cuit. Preþuri mici. Te-
lefon: 0729/684.222.

Vând grapã ºi plug
de boi. Telefon:
0752/147.785.
Vând robot bucãtã-
rie cu bol 6,5l  inox,
oglindã cristal 160/
80 cm, cuier hol, aþã
cusut goblen, hainã
piele întoarsã cã-
prioarã nr. 50. Tele-
fon: 0752/236.667.

Vând frigider
ARCTIC, defect,
raft 190-95 / 40
cm, cãruþ ortope-
dic handicap, trici-
clu copii. Telefon:
0351/181.202.
Vând pantofi bãr-
bãteºti 42 din
piele noi - 50 lei,
ghete bãrbãteºti
cu ºiret 44 noi -
60 lei, ghete
damã 37-38 din
piele - 50 lei, cos-
tume bãrbãteºti
stofã negru ºi gri
noi, 90 lei, hainã
îmblãnitã stofã
neagrã guler as-
trahan - 80 lei.
Telefon: 0770/
303.445.

DIVERSE
Caut o doamnã
pentru curãþenie
apartament bloc.
Telefon: 0351/
170.085.
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În seara aceasta, Universita-
tea Craiova debuteazã oficial în
2020, întâlnind pe teren propriu
o contracandidatã la locurile de
play-off, Gaz Metan Mediaº, al
cãrei antrenor, Edi Iordãnescu,
a fost ofertat în iarna aceasta
de formaþia din Bãnie. În cele
din urmã, Cornel Papurã a rã-
mas principal al ªtiinþei, iar el
a prefaþat astfel duelul de azi:
„Ne aºteaptã un meci dificil,
contra unei echipe care se lup-
tã cu noi pentru play-off. Sunt
posibile toate scenariile, dar 3
puncte ne-ar ajuta foarte mult
pentru configuraþia clasamen-
tului, pentru ce va fi în viitor.
Ei zic cã suntem puternici, cã
am fãcut o pregãtire bunã, dar
trebuie sã demonstrãm pe te-
ren, degeaba zic eu cã suntem
pregãtiþi, dacã nu arãtãm atunci
când conteazã. Cei de la Gaz
Metan au jucãtori buni, în spe-
cial în atac, dar eu cred cã ju-
cãtorii noºtri pot face faþã unui
asemenea meci, indiferent pe
cine voi folosi. Sunt convins cã
vor face un meci bun ºi nu vor
avea probleme în faza defensi-
vã”. Papurã este mulþumit de
unica achiziþie, Dan Nistor, ºi
a adãugat cã mai sunt posibile
transferuri: „Dan Nistor este
un jucãtor care ne poate ajuta,
a reuºit sã se impunã deja în
primul 11, are potenþial, are ºi
o mare experienþã, este matur,
a depãºit 30 de ani, este un câº-
tig pentru noi. Pentru a vorbi
de titlu, trebuie sã intrãm în
play-off, iar acolo orice echipã
are ºanse. Eu cred cã putem
învinge orice echipã, fiindcã
avem jucãtori buni. Suntem în
continuare în cãutãri sã trans-
ferãm jucãtori care ne pot aju-
ta pentru ce ne propunem”. Cât
despre revenirea pe teren a bos-
niacului Koljic, dupã 3 luni de
absenþã, Papurã a precizat:
„Este posibil sã reintre ºi Kol-
jic, dar este sigur cã nu este apt
pentru 90 de minute”. Tehni-
cianul a confirmat faptul cã nu
este mulþumit de regula cu ju-
cãtori sub 21 de ani, mai ales
cã nu are variante solide la
dispoziþie: „Nu trebuia sã avem
aceastã regulã, fiindcã nu ne aju-
tã. Jucãtori ca Denis Man sau
Mihãilã se impuneau oricum.”

Stadion: „Ion Oblemenco”, ora 20
Universitatea Craiova: Pigliacelli – Martic, Acka, Cosic,

Vãtãjelu – Mateiu, Nistor, Cicâldãu – Ivan, Niþu, Mihãilã.
Antrenor: Cornel Papurã. Rezerve: L. Popescu – Mãþel,
Tiago Ferreira, Ivanov, Baiaram, Bãrbuþ, M. Roman.

Gaz Metan Mediaº: Pleºca – Pleaºcã, M. Constantin, La-
rie, Velisar – Fofana, Droppa, Drãghici – Cardoso, S. Buº,
Ely Fernandes. Antrenor: Edi Iordãnescu. Rezerve: Batis-
ta – Romeo, Butean, R. Popa, Trif, Chamed, Hora.

Arbitru: Marius Avram. Asistenþi: Mircea Orbuleþ, Vla-
dimir Urzicã. Rezervã: Horia Mladinovici.

Observatori: Cornel Fecioru, Mircea Cãlin.

Universitatea Craiova – Gaz Metan Mediaº

Dupã o pauzã de iarnã scurtã, dar zbuciumatã,
Universitatea Craiova disputã azi primul meci oficial

Papurã sperã sã nu-l mai
conteste suporterii

Contestat în varã de suporteri,
care l-au catalogat ºi recent drept
„brelocul lui Mihai Rotaru”, Pa-
purã sperã ca fanii sã nu mai aibã
aceeaºi atitudine faþã de el, deoa-
rece este afectatã ºi exprimarea
echipei. „Papi” spune cã nu ar
refuza un dialog cu galeria, dacã
acesta i-ar fi propus. „Dacã vom
avea o atitudine bunã, sã luptãm
pentru fiecare minge, nu cred cã
vom avea probleme cu publicul.
Sper sã ne fie alãturi, ne va fi greu
dacã nu ne vor susþine. Va fi greu
sã avem rezultate dacã avem par-
te de ostilitate din partea fanilor.
Ca argumente, cu Astra ºi Volun-
tari nu am fãcut meciuri bune
acasã, dar am avut publicul alã-
turi pânã la final ºi am reuºit sã
câºtigãm. Cu Sepsi, fanii ne-au
fost ostili din minutul 60 ºi am
pierdut meciul. Nu mi s-a propus
niciodatã un dialog cu fanii, dar
aº face-o cu mare plãcere, chiar
aº fi dispus sã vorbim sã vedem
dacã putem face ceva, fiindcã nu
putem reuºi ceva decât împreu-
nã. Este complet neadevãrat cã
aº fi refuzat un dialog cu fanii”  a
spus antrenorul ªtiinþei.

Papurã spune cã nu a avut
niciun amestec în plecarea lui
Victor Piþurcã ºi cã va renunþa la
postul de antrenor, fãrã preten-
þii, dacã rezultatele nu sunt cele
aºteptate. „Tot timpul am auzit
acest termen de a „lucra” antre-
norul, dar din punctul meu de
vedere nu existã aºa ceva, nici
nu am percepþia acestui termen.
Am vorbit cu nea Piþi dupã ce
ºi-a reziliat contractul, fiindcã îl
respect foarte mult ºi am avut o
colaborare foarte bunã cu dân-
sul. Nu ºtiu ce s-a întâmplat,
dânsul ºtie ce a fost. Nea Piþi mi-
a spus când a plecat cã nu vedea
o perspectivã aºa cum era viziu-
nea lui ºi atunci au cãzut de co-
mun acord sã înceteze colabo-
rarea, mai multe nu ºtiu. În si-
tuaþii ca acestea, nu este un sub-
iect tocmai abordabil. Eu am rã-
mas în aceeaºi relaþie cu jucãto-
rii, am cãutat sã fac ce trebuie
pur profesional. Nu þin absolut
deloc de scaun. Nu am citit nici-
odatã contractul, pentru mine
totul e verbal, atâta timp cât te

înþelegi e ok. Când lucrurile nu
mai merg, încetezi amiabil ºi cu
asta-basta, nu mã cramponez de
contract. Poate ºi din cauza asta
am pierdut foarte mult, material,
ca jucãtor, cã nu m-au interesat
neapãrat contractele. Contractul
la fotbal este atâta timp cât câº-
tigi, din punctul meu de vedere”.

Papurã a vorbit ºi despre der-
by-ul CFR – FCSB: „Un egal
acolo ar fi ideal, fiindcã orice
punct de adversare conteazã, dar
cel mai important este sã câºti-
gãm noi”.

Vãtãjelu: „În Antalya ne-am
reglat problemele din joc”
Fundaº stânga, în absenþa lui

Bancu, va fi Bogdan Vãtãjelu,
care a prefaþat ºi el duelul cu Gaz
Metan: „Ne aºteaptã un meci
greu, de fapt, avem 4 meciuri
foarte grele, dacã ne uitãm ce au
jucat adversarii noºtri pânã acum.
Ne dorim sã fie un an mai bun
decât precedentul. Atmosfera
este una bunã, aºteptãm meciu-
rile, vrem sã ne batem la titlu,
fiindcã dacã nu-þi propui lucruri
mãreþe, atunci rãmân mediocru.
Cu fanii alãturi vom fi mult mai
puternici. E bine cã am rãmas
cam aceiaºi, nu este ok sã faci
multe schimbãri în lot, fiindcã
fiecare jucãtor nou are nevoie de
adaptare. Cred cã Nistor s-a in-
tegrat foarte bine ºi ne va ajuta.
Important este cã câºtigãm, nu
conteazã cã dau eu gol sau Po-
pescu sau Mirko Pigliacelli. Am
avut momente în care am arãtat
cã nu ne putem bate la titlu, poa-
te nici chiar la play-off dar asta
nu înseamnã cã e un lucru sigur
cã nu ne putem bate. Eu cred cã
am reglat acele probleme, mai
ales pentru cã avem jucãtori ex-
traordinar de buni, ºi nu zic asta
doar pentru cã sunt colegii mei”.
Vãtãjelu a comentat ºi concuren-
þa sa cu Nicuºor Bancu: „Eu cu
Bancu avem o competiþie, sun-
tem doi jucãtori fundaºi stânga
care avem calitãþi destul de dife-
rite, dar putem ajuta echipa la fel
de mult. E clar, Nicuºor e cãpi-
tanul ºi asta am ºtiut de la înce-
put, dar ºi eu voi face tot posibi-
lul sã ajut echipa. Am avut ºi anu-
mite probleme cu poziþia în te-
ren, fiindcã eu nu sunt jucãtor
de bandã în 4-3-3. Nici nu mai

jucasem în Cehia ca fundaº, dar
când voi avea continuitate ºtiu ce
pot face ºi nu-mi e teamã cã nu
voi atinge forma idealã. În vara
trecutã nu am prins toatã pregã-
tirea, am avut ºi o cãdere fizicã
din aceastã cauzã, dar acum sunt
în formã”. Despre acest subiect
a vorbit ºi Cornel Papurã: „Ce e
sigur cã nu putem juca cu doi
fundaºi stânga. I-aº putea folosi
pe posturi diferite, dar ei au de-
monstrat cã se exprimã cel mai
bine ca fundaºi stânga. Impor-
tant este cã ei au o mentalitate
foarte bunã, sunt în competiþie
ºi o acceptã. Este neplãcut ca
unul dintre cei doi jucãtori valo-
roºi sã nu joace, e neplãcut atât
pentru cel care nu joacã, dar ºi
pentru cel care trebuie sã ia de-
cizia, în speþã eu. Nu ºtiu pe cine
vor sã naturalizeze, dar avem ju-
cãtori români buni, nu trebuie sã
cãutãm în altã parte.”

Nistor e optimist: ”Nu ar trebui sã
avem emoþii pentru play-off”
Dan Nistor a declarat cã spe-

rã sã nu-i dezamãgeascã pe fanii
Universitãþii Craiova ºi îºi pro-
pune sã marcheze încã de la pri-
mul meci. ”Mã bucur foarte mult
cã a venit atâta lume sã cumpere
bilete la meci. Sper sã nu-i deza-
mãgesc pe fani ºi îmi doresc sã
înscriu chiar vineri, la debut.
Normal cã mã aºteptam sã fiu
primit cu atâta cãldurã, pentru cã
eu cred cã sunt un fotbalist des-
tul de bun ºi voi demonstra asta
pe teren. Aº fi foarte bucuros ca
vineri stadionul sã fie plin, sã
marchez ºi sã se strige ‘Ceapã!’,
‘Ceapã!’. Aº avea o nouã pore-
clã ºi m-aº bucura foarte mult.
Mi-am adus ºi familia aici, ºi bã-
iatul, ne-am mutat la Craiova,
deci totul este ok. Sper din tot
sufletul sã-l fac leu pe copil. Va
fi un meci important, greu, pen-
tru cã Gaz Metan este o echipã
bunã ºi are un antrenor bun, pe
care-l cunosc. Nu ºtiu cum va
aborda meciul. ªtiu cã este un
antrenor foarte bun, pentru cã
am lucrat cu dânsul la Târgu Jiu
ºi am fãcut lucruri destul de fru-
moase acolo. Îmi doresc foarte
mult sã câºtigãm, pentru cã am
auzit cã o sã vinã foarte multã
lume. Sper sã ne încurajeze, sã
ne ducã spre victorie. Din punc-

tul meu de vedere, nu ar trebui
sã avem emoþii în privinþa play-
off-ului. Avem o echipã peste
media campionatului din ce am
vãzut în aceastã perioadã. Sper
sã nu mã înºel. Aici sunt condiþii
de zece stele, nu de cinci! Vom
vedea cine se va lupta pentru ti-
tlu dupã aceste patru meciuri.
Apoi, toate echipele care vor in-
tra în play-off cred cã vor avea
o ºansã la campionat“. a spus
Nistor, care a fost prezent la o
întâlnire cu fanii olteni la un mall,
ocazie cu care el ºi Bãrbuþ au
rãspuns solicitãrilor de poze ºi
autografe ºi au vândut bilete la
meciul cu Gaz Metan.

Bãrbuþ: ” E devreme sã facem
calcule pentru titlu”

Cristi Bãrbuþ considerã ºi el cã
este bine pentru el ºi coechipierii
sãi cã Universitatea nu este luatã
în serios în lupta pentru titlu, de-
oarece echipa din Bãnie va avea
astfel un culoar mai favorabil.
„Sunt gata de luptã! Aºteptãm
prima etapã ºi sper cã va fi prima
victorie din acest an. Nu ne gân-
dim cã am putea rata play-off-ul!
Ne gândim la urmãtorul meci ºi
trebuie sã luãm cele trei puncte.
Asta este cel mai important în
acest moment. În vestiar este li-
niºte, o atmosferã plãcutã, ºi, cum
am mai spus, aºteptãm cu interes
primul meci oficial din acest an.
E devreme sã facem calcule pen-
tru titlu. Trebuie sã luãm fiecare
meci în parte ºi primul este cel
mai important. Trebuie sã obþi-
nem o victorie cu Mediaº, pentru
cã doar asta conteazã. E bine cã
unii cred cã lupta pentru titlu se
dã între CFR Cluj ºi FCSB ºi sã
venim noi tare din spate ºi sã le
luãm faþa. Nu mã intereseazã ce
se va întâmpla la derbiul CFR-
FCSB, tot ce conteazã acum este
sã câºtigãm noi. Nu cred cã este
o presiune cã s-a vorbit despre
venirea lui Edi Iordãnescu. Am
auzit cu toþii, dar au trecut acele
ºtiri. Avem antrenor ºi sper sã ne
facem treaba cât mai bine pe te-
ren, ºi sã luãm cele trei puncte.
Cât despre Nistor, l-am oltenizat
repede. Asta pentru cã a jucat ºi
la Târgu Jiu, de asta a fost uºor.
Este un jucãtor bun, care ne va
ajuta mult în acest sezon“ a de-
clarat Cristi Bãrbuþ.
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